
PROTOKÓŁ Nr XXIX/2009 
 

 

z XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 16 grudnia 2009 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

 , a zakończyła  o 

godzinie 13
30

. 

Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział brało 15, co stanowi 100%. 

W sesji udział brało 4 pracowników urzędu gminy oraz 3 osoby zainteresowane obradami. 

 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Uchwalenie budżetu gminy na 2010 rok. 

      3.   Podjęcie uchwał. 

      4.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      5.   Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 
 

XXIX sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył i powitał zebranych Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 

 

 

 

Ad. 2 

Uchwalenie budżetu gminy na 2010 rok. 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że projekt budżetu gminy na 2010 rok omawiany był na wspólnym posiedzenie 

komisji i nikt z radnych nie zgłosił wprowadzenia poprawek. 

W międzyczasie zostały wprowadzone autopoprawki z korzyścią dla zadań. 

Poprosił skarbnika gminy o omówienie projektu budżetu ze zwróceniem uwagi na wniesione 

poprawki. 
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Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt budżetu gminy na 2010 rok. 

 

 

Krzysztof Rak – radny 

Pytanie dotyczy § 10 projektu uchwały. 

Uważa, że zawarte w § 10 zawarte jest uprawnienie do udzielania przez wójta pożyczek , a 

nie jak sugerowano gwarancji na pożyczki. Nie wie, czy to jest dobry zapis, czy zły, ale dla 

jasności powinno się znaleźć wyszczególnienie celu pożyczek. Ten zapis to ogólne 

uprawnienie. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Kwota 700 tysięcy była kwotą ustaloną do tej pory, a pożyczek z budżetu nie udzielamy. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że w poprzednim budżecie tego nie było. 

 

Skarbnik gminy pokazała radnej zapis w uchwale budżetowej na rok 2009, że zapis taki 

istniał. 

Poinformowała, że można do tego paragrafu dodać słowo „łącznej”. I będzie brzmiało do 

łącznej wysokości. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Rozumie, że wójt może udzielać pożyczki do łącznej kwoty 700 tysięcy. 

Zapytała, czy była taka sytuacja, czy to jest zabezpieczone i na co mogą być udzielane 

pożyczki. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nikt żadnych wniosków nie składał oprócz fundacji 

prowadzącej przedszkola. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jeszcze się nigdy nie zdarzyło, żeby gmina pożyczała pieniądze.  

Gdyby doszło do takiej skrajności , to by takiej decyzji nie podjął tylko wspólnie z Radą. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zaproponowała nowe brzmienie § 10 : 

„ Ustala się łączną kwotę pożyczek udzielanych przez Wójta Gminy Zławieś Wielka do 

wysokości 700 tysięcy złotych po uzyskaniu akceptacji Rady Gminy”. 

 

Radni zaakceptowali propozycję przedstawioną przez radną Małgorzatę Kutnik. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że po pożyczkę idzie się do banku nie do gminy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Uważa, że takie pożyczki wynikają z ustawy. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Skoro jest pozytywna opinia z RIO to zapis jest prawidłowy, jak nie mogłoby być takich 

pożyczek to nie pozwolono by na taki zapis. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Gdyby Rada Sołecka chciała coś zakupić ze środków unijnych, to może przyjść po pożyczkę 

do gminy, bo musi mieć najpierw swoje pieniądze. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poprosił o sprecyzowanie § 8 – wykreślenie pkt 3 i § 12 – wykreślenie litery „c”. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Poinformowała, że § 12 jest bezpośrednio związany z § 8. 

Nieprawidłowo ustaliła spłaty wcześniejszych zobowiązań, zostało ustalone, że kwota tych 

zobowiązań zostanie pokryta z wolnych środków. To było powodem wykreślenia.  

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że Rada na komisjach dostała tą zmianę i dyskusji nie było. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie budżetu na 2010 rok. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 12 głosach „za” i 3 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXIX/179/2009 
w sprawie budżetu na 2010 rok 

 

 

Ad. 3 

Podjęcie uchwał. 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował jakie uchwały będą podejmowane w tym 

punkcie, a mianowicie: 

1. w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego, 

2. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 

rok. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Przypomniał, że 16 grudnia Rada podjęła uchwałę o opłacie za zajęcie pasa drogowego. W 

rozdziale drugim była dla gminnych urządzeń ulga i dla skrzynek elektrycznych oraz 

telekomunikacyjnych. Ulgi zostały zakwestionowane przez RIO i należało je wykreślić. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 
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Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXIX/180/2009 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego 

 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki. 

Podkreślił, że wartość zmieniła się ponieważ został wybrany wykonawca. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy nie będą koszty podwyższone przez dodatkowe inwestycje. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że sieć główna pozostaje ta sama, ale są podłączane dodatkowe budynki. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Poinformował, że jeszcze nigdy się tak nie zdarzyło, żeby bez żadnej zmiany został 

zrealizowany projekt. Zawsze są dodatkowe prace. Koszty mogą wzrosnąć. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że wszystkiego się nie przewidzi. Są to ceny netto, bo vat jest kosztem 

niekwalifikowanym. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, dlaczego jest taki długi okres spłaty długu. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

WFOŚ udziela pożyczek na 7 lat. Uważamy, że jest to bardzo korzystne ponieważ 

oprocentowanie jest bardzo małe, około 3 %, można też wystąpić o 30% umorzenia tej 

pożyczki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że istnieje możliwość wcześniejszej spłaty tej pożyczki. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały  w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 
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Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXIX/181/2009 
w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

                 Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 
 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła zmiany w budżecie gminy na 2009 rok. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał jaką drogę przejęto w Czarnowie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że wynika to z poszerzeń. Zajęliśmy grunt pana Drążkowskiego. W sumie 

musimy zapłacić 120 tysięcy, jest to wyrok sądowy. 

 

Zbigniew Drewnowski -  przewodniczący Rady Gminy 

Nie wynika to z przekształcenia działek tylko z poszerzenia drogi. 

Zapytał, czy ma odczytywać projekt uchwały. 

 

Rady wyrazili zgodę, żeby nie odczytywał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXIX/182/2009 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok 
 

 

Ad. 4 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 
 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta miedzy sesjami.  

Przybliżył jakimi programami zajmuje się Lokalna Grupa Działania. 

Informacja w załączeniu. 

 

Poinformował, że jest przerażony tym, że bardzo dużo osób jeszcze nie otrzymało zaproszeń 

na spotkanie świąteczne. Dodał, że wszyscy radni i sołtysi zostali zaproszeni. 

Przekazał, że jeszcze w tym roku odbędzie się jedna sesja. 

 

Henryk Lizak – radny 

Chciałby coś więcej wiedzieć na temat ciągnika, czy gmina korzysta z wynajmu itp. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Chciałby coś więcej usłyszeć na temat kolektora. 
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Mateusz Mięsikowski – radny 

Zapytał, czy Marszałek jeszcze wyasygnuje jakieś środki na budowę sali w Łążynie w roku 

przyszłym. 

Jest za tym, żeby gmina poszła w kierunku budowy boisk . Uważa, że boisko w Łążynie 

powinno znajdować się za salą gimnastyczną, ale trzeba będzie go ogrodzić wysoko, żeby 

piłki nie dostawały się na pola. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Przedstawiciel Rejonu Dróg mówił, że przez 20  lat nic nie będzie się działo z krajową 80-tką. 

Zapytał, czy jednak może coś zrobią w kierunku poprawy bezpieczeństwa. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że gmina korzysta z usług ciągników Gminnej Spółki Wodnej, bo ona wygrała 

przetarg na usługi. 

Cel jest taki, żeby ścieki z terenu gminy poszły do Torunia. Główny kolektor najlepiej 

pociągnąć na naszych gruntach – byłym torowiskiem. Przeprowadzono z prezesami 

Wodociągów rozmowy w sprawie partycypacji w kosztach budowy kolektora i ma być on 

doprowadzony do Toporzyska. Oczyszczalnia ścieków w Rozgartach jest wyłączona i ścieki z 

tego terenu płyną do Torunia. 

Na budowę sali w Łążynie więcej się nie dostanie. Marszałek mógł dofinansować do 25%. 

Jeśli koszty budowy są mniejsze to dofinansowanie jest też mniejsze. 

W sprawie budowy boisk brał pod uwagę Rzęczkowo, Przysiek, Łążyn, Siemoń. Kwota, którą 

może zrefundować LGD to 75% kosztów, reszta to koszt gminy. 

Będzie również ogłoszony konkurs na dofinansowanie budowy dróg gminnych. Myśli o 

zrobieniu  drogi Czarne Błoto – Zarośle Cienkie – dofinansowanie do 500 tysięcy złotych  tj. 

do 75 %. 

Boisko akrylowe to około 200 tysięcy złotych. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Mówiąc o boisku w Łążynie myślał o trawiastym boisku z wysokim ogrodzeniem od strony 

pola dla starszej młodzieży i dla dorosłych. 

 

Teresa Balicka – radna 

Uważa, że wskazane jest zbudowanie boiska w Rzęczkowie bo jest tam szkoła podstawowa i 

gimnazjum. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jeżeli w planach strategicznych coś nie będzie naniesione to nie będzie kontynuacji. 

Trasa 80 ma stać się szybką drogą wojewódzką średnicową, a to wiąże się z pobudowaniem 

drugiej nitki. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Uważa, że jak droga krajowa stanie się wojewódzka to straci swoja rangę. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że z tego powodu Marszałek nie chce jej przejąć. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poinformował, że w Rzeszowie budują baseny słoneczne. Zimą zostawiają troszeczkę wody i 

są z basenów lodowiska. 
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Szczepan Dynasiński – radny 

Stwierdził, że w Siemoniu potrzebne jest nie tylko boisko, ale i świetlica.  

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że w tym wszystkim chodzi o integrację społeczną i trzeba wybrać to co 

najbardziej integruje, czy boiska sportowe, czy świetlice. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Proponuje, żeby LGD miała na stronie internetowej swój link. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że jest od samego początku działania w adresach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że Urząd Marszałkowski ogłosił 14 konkursów na dofinansowanie 

programów. Wnioski przyjmowane są do 7 stycznia. 

 

 

Ad. 5 

Wolne wnioski i zapytania. 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że 28 grudnia planowana jest sesja w Łążynie i jeżeli coś się zmieni to radni 

zostaną powiadomieni. 

Odczytał zaproszenie na nadanie sztandaru im. Kornela Makuszyńskiego Szkole 

Podstawowej w Złejwsi Wielkiej. 

Odczytał pismo w sprawie budowy świetlicy w Górsku. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o więcej informacji o oczyszczalniach przyzagrodowych. 

Zgłosiła o naprawę drogi w Gutowie przy lesie do Zarośla Cienkiego. 

Zapytała na jakim etapie jest studium i jakie są możliwości podłączenia do kolektora działek 

pana Angowskiego w Przysieku. 

Życzyłaby sobie , żeby przysłowie nie będzie nas będzie las odnieść do planów 

inwestycyjnych. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Zapytał, czy mieszkańcy Łążyna mogą liczyć na środki finansowe na oczyszczalnie 

przyzagrodowe.  

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy przy budowie świetlicy w Górsku radni będą mogli decydować o wyborze planu. 

Czy przy świetlicy będzie mogła być wybudowana kręgielnia, jest to bardzo ważny temat. 

Czy jak orlik został oddany do użytku przeprowadzono próbę odprowadzania wody, czy z 

tym nie będzie problemu. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jest odprowadzenie do sieci kanalizacyjnej i jest odprowadzenie tzw. burzowe. Orlik został 

wykonany zgodnie z dokumentację i wykonywane były przeróżne próby. Orlik objęty jest 2 

letnią gwarancją. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Chciałby poruszyć sprawę skargi pani Fifielskiej na pana wójta. Reguluje to kpa i Rada 

powinna zająć stanowisko w formie uchwały. 

Odczytał art. 229 kpa.  

Stosowna uchwała powinna być podjęta w ciągu miesiąca. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał ze statutu kto wychodzi z inicjatywą podjęcia uchwały. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Uważa, że złożył stosowne wyjaśnienie. 

Złośliwość radnego Raka nie sięgnęła zenitu. Będą jeszcze inne oskarżenia. Rada nie musi 

ukarać. Uważa, że nie jest winny gdyż decyzję przygotowuje osoba uprawniona pan Fryndt 

/wybrany w drodze przetargu/, który był nieobecny. Taką decyzję może przygotować tylko 

urbanista. Wójt tylko wydaje decyzję. Złośliwość radnego przekracza wyobraźnię. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Przypomniał, że skarga nie dotyczyła złego załatwienia sprawy tylko nieterminowego. Jeżeli 

była taka sytuacja, że potrzeba  było więcej czasu na załatwienie to zgodnie z kodeksem 

trzeba było powiadomić o tym skarżącego. Tego dotyczy skarga i tego dotyczy wystąpienie. 

Organ ma obowiązek załatwienia sprawy, jeżeli była taka sytuacja, że organ potrzebował 

więcej czasu powinien powiadomić o tym skarżącego. Nie może być takiej sytuacji, że 

wnioskodawca nie wie na jakim etapie jest sprawa. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przeprosił, ale powiedział, że radny Rak nie ma pojęcia o funkcjonowaniu urzędu. Może 

udowodnić na ile pism  urząd nie otrzymał odpowiedzi z jednostek nadrzędnych jak urząd 

wojewódzki czy marszałkowski, a radny robi problem z czterodniowego opóźnienia. Pani 

inspektor Banasiak, która tym się zajmuje była dwa miesiące na chorobowym i dopiero w 

poniedziałek uzyskała zdolność do pracy. Nawet nie miał możliwości dowiedzenia się na 

jakim etapie i które sprawy zostały. To nie jest jedyna sprawa przeterminowana. 

Jeżeli radni uważają , że musi być w jakiś sposób ukarany to proszę, ale przynajmniej niech 

radni wytłumaczą radnemu Rakowi, czy to jest takie przewinienie, czy nie. Gdyby była pani 

Banasiak to prawdopodobnie zauważyłaby, że termin jest przekraczany i przygotowałaby 

pismo. 

Jest to zwykła ewidentna złośliwość ze strony radnego. 

Czy ma udowadniać, że instytucje wyższego rzędu, nie często ale nie udzielają odpowiedzi. 

Sprawy podobne będą może występowały jeszcze i radny będzie mógł wyżywać się nie raz na 

mnie. 

Nie wie czy długie studiowanie radnego przeszkadza, czy trzy dni zaszkodziły radnemu, że 

drąży w tych artykułach, czy coś się stało. 

Następne decyzje będą negatywne i radny będzie miał radość z tego? 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godzinie 12
40

 ogłosił przerwę w obradach. 
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O godzinie 13
00

 wznowił obrady XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Zaproponował wniesienie pod obrady projektu uchwały w sprawie skargi ma działalność 

wójta i powrócić do punktu 3 porządku obrad. 

Zapytał, kto jest za wniesieniem uchwały pod obrady sesji. 

 

9 radnych było za wniesieniem uchwały pod obrady sesji. 

 

 

Ad. 3 

Podjęcie uchwał. 
 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Poinformowała, że w zasadzie od niedawna Wojewoda oczekuje, żeby skargi były 

rozstrzygane w formie uchwały. 

Do tej pory pisma, które wpływały, a były tytułowane jako skargi były odpowiedzią 

przewodniczącego w imieniu Rady. 

Odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta. 

Zaproponowała uznać za niezasadną skargę pani Doroty Fifielskiej. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że nie wie czy faktycznie skarga jest niezasadna skoro Pani ta nie została 

poinformowana w odpowiednim terminie o podjęciu decyzji pozytywnej czy negatywnej. 

Termin został przekroczony. Chyba nie można podjąć uchwały, że skarga jest niezasadna. 

Uważa, że skarga jest zasadna. 

Skarga jest złożona na niedotrzymanie terminu administracyjnego. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Czy ci Państwo nie otrzymując w terminie odpowiedzi stracili na tym finansowo, jeżeli nie 

stracili to uważa że odrzucenie skargi jest zasadne. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Stwierdził, że Pan wójt uzasadnił dlaczego minął termin. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Jeżeli są straty to należy to odłożyć na następną sesję. 

Zaprosimy Państwa Fifielskich i się dowiemy jakie były straty. 

W tej chwili nie ma co debatować nad tym. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Nie można argumentować tym, że ktoś był na chorobowym. Jakieś zastępstwa u urzędzie są, 

to nie jest pierwszy przypadek nie udzielenia odpowiedzi w ustawowym terminie. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Stwierdziła, że w przypadku decyzji pozytywnej trzy dni by nie przeszkadzały.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Proponuje przejść do głosowania. 
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Krzysztof Rak – radny 

Poprosił o uzasadnienie do uchwały. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Poinformowała, że przepisy kodeksu przewidują załatwienie sprawy w terminie dwóch 

miesięcy, a czasami dłużej jeżeli sprawa wymaga dodatkowych nakładów czy załatwienia 

innych spraw. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Czy w takiej sytuacji urząd powinien powiadomić petenta, że sprawa wymaga dodatkowych 

wyjaśnień lub uzgodnień pismem, czy kpa tak reguluje, czy nie. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Jeżeli sprawa przekroczy okres 2 miesięcy powinno być wysłane pismo. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta 

uznając skargę za niezasadną. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 10 głosach „za” i 5 głosach przeciwnych  

Uchwałę Nr XXIX/183/2009 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta 

 

 

Ad. 5 

Wolne wnioski i zapytania. 
 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że w Przysieku jest kilkanaście działek ogrodniczych koło pana Angowskiego 

4-5 arowych. Właściciele chcą się tam budować. Gmina przystąpiła do projektu ich 

zwodociągowania  i skanalizowania. 

Wstrzymaliśmy się z wydawaniem decyzji o warunkach zabudowy, trzeba stworzyć dla tego 

terenu plan miejscowy. Wystąpiono do wszystkich mieszkańców o wyrażenie zgody, żeby 

sieć wod-kan szła na ich działkach bo w drodze tej jest tranzytowa kanalizacja między 

Toruniem a Przysiekiem. 

Studium jest na etapie uzgodnień prognozy. Został zatrudniony nowy pracownik na tym 

stanowisku i jest na etapie sprawdzania planu i procedury, która jest w trakcie. 

Oczyszczalnie przydomowe uwarunkowane muszą być warunkami glebowymi bo nie można 

wpuszczać ścieków do wody gruntowej. Drugi warunek, to, że nie będzie na danym terenie 

kanalizacji przez najbliższe lata. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że na oczyszczalnie przydomową jest potrzebne zgłoszenie do starostwa i 

opracowany projekt szkicowy z uzgodnieniami. Wnioskodawca musi złożyć wniosek do 

gminy. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Regulaminu jeszcze nie ma. Sprawy będą rozpatrywane indywidualnie. Dofinansowanie do 

połowy wartości nie więcej jednak jak 3 tysiące. 

Koncepcja i projekt domu kultury w Górsku omawiany był z Radą Sołecką, Panią sołtys i 

radną. 

Kręgielni nie neguje, ale jest hierarchia możliwości zadań. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Chodzi mu o zaprojektowanie kręgielni. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Przypomniał, że miały być zrobione pokrywy betonowe na studzienkach pompowni i do tej 

pory nie zostało to zrobione. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła, żeby przewodniczący prowadził sesję jak należy. Uważa, że przewodniczący 

udziela głosu i nie powinno być przerywania. 

Uważa, że jak ktoś studiuje 5 lat, czy 10 – to każdego indywidualna sprawa , nas nie powinno 

to interesować i to nie powinno mieć miejsca. Wójt powinien mieć trochę taktu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zaapelował o zdyscyplinowanie i nie zabieranie głosu jeżeli nie będzie udzielony. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że przygadał kocioł garnkowi. 

Niech radna sobie przypomni jak mnie poniżała i ubliżała. Jeśli Pani i Pani towarzystwo 

będzie się zachowywało kulturalnie  to przyrzekł, że nikomu nic nie powie. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Czuje się w obowiązku poinformowania radnych i wójta, że jest po rozmowie z panią 

Czajkowską, dlaczego działka 18/7 , która była ujęta do planu  miejscowego 26 lutego tego 

roku miała zapis MWS, a obecnie już ma MS, działka 39/5 miała być ujęta w całości, a 30 

metrów od drogi do  Łążyna nie ujęte jest i jest dalej rolna. Oczywiście to ogłosicie jak będzie 

całkiem zrobiona, wiem że to tak nie jest, dlatego żeby nie używać mojej osoby w 

przyszłości, żebym ja blokował te studium, czy dalej wychodzi na to, że to jest wygodne 

żebym blokował. O jednej działce mówię w planie miejscowym 18/7, a druga działka 39/5 w 

studium jest ujęta znowu niecała . Zostało około 30 metrów od drogi głównej, dlaczego. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że pan Witkowski w tej sprawie złożył wczoraj pismo. Nie jest w stanie teraz 

odpowiedzieć. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Doskonale wiadomo o jaką działkę chodzi, bo złożyłem teraz o wycięcie drzew to wiedzieli, 

że jest problem minimalny, czy to jest w drodze, czy na łące, czy coś takiego. 

Jak by mógł zapytać o tą drogę. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Mamy to na uwadze trzeba wyciąć drzewa. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Zgłosił, że przy ulicy Jaśminowej w Starym Toruniu  krzaki powyrastały i nie można 

przejechać. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zadowolony jest, że Pan wójt robi duże postępy ale serce boli jako prostego człowieka, że w 

czasie sesji zbiera Pan grupę swoich ludzi i idzie na jakieś pogadanki. To jest przykre bo 

prawnika ma Pan prawo zawołać , żeby wyjaśnił. 

Robi Pan postępy i po rozmowie z koleżanką Kutnik doszliśmy, że zmienił pan zdanie ze 

słowa towarzyszu  na swoje towarzystwo. 

 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                     Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


